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 اعتراض وزیر بهداشت
به سکوت اجلاس منطقه ای 

 سازمان جهانی بهداشت
در برابر جنایات غزه

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
به عـــدم صـــدور قطعنامـــه محکومیت 
حملات بی رحمانه رژیم صهیونیســـتی 
به غیرنظامیان توسط ســـازمان جهانی 

بهداشـــت ابراز ناخرسندی کرد.
بـــه گـــزارش ایرنـــا، بهـــرام عین اللهی 
در بخشـــی از پاســـخ به نامه قدردانی 
دکتر المنظری، مدیر منطقه مدیترانه 
شـــرقی ســـازمان جهانـــی بهداشـــت 
درخصوص حضور ایران در هفتادمین 
اجلاس منطقه ای این سازمان، ضمن 
تشـــکر، نوشـــت: برگزاری هفتادمین 
اجـــلاس کمیتـــه منطقـــه ای مدیترانه 
شـــرقی ســـازمان جهانـــی بهداشـــت 
یکـــی از پربارتریـــن اجـــلاس کمیتـــه 
منطقـــه ای بـــود، امـــا از ســـوی دیگر، 
زمان مناســـبی بـــود کـــه قطعنامه ای 
مبنی بر پایان دادن حملات وحشیانه 
رژیم صهیونیســـتی بـــه غیرنظامیان و 
زیرســـاخت های غزه و ارائه کمک های 
بی گنـــاه  مـــردم  بـــه  بشردوســـتانه 

فلســـطین صادر می شـــد.

وزیر آموزش و پرورش:

مدارس پاکدشت ۱۰ هزار 
دانش آموز اتباع دارند

وزیرآمـــوزش و پـــرورش بـــا اشـــاره بـــه 
کمبـــود ســـرانه آموزشـــی در پاکدشـــت 
گفـــت: ۱۰ هـــزار دانش آموز اتبـــاع در این 
شهرســـتان تحصیـــل می کننـــد و انتظار 
داریم کمیســـاریای عالـــی پناهندگان در 

ســـاخت مدرســـه کمـــک کند. 
به گزارش مهر، رضا مـــراد صحرایی دیروز 
در آیین افتتـــاح و بهره برداری از هشـــت 
مدرسه نوســـاز در پاکدشـــت اظهار کرد: 
فضای آموزشـــی در این منطقه از ۲ متر و 
۷۵ ســـانتی متر به ۳ متر و ۳۱ ســـانتی متر 
رســـیده تا دانش آموزان بهتر و در محیط 
مناســـب تری تحصیـــل کننـــد. هنـــوز با 
توجـــه بـــه رشـــد دانش آمـــوزی در ایـــن 
منطقـــه به ۷۰ مدرســـه دیگر نیـــاز داریم. 

مرور

شـــهردار تهـــران پس از بازگشـــت از ســـفر 
چین در یکصد و هشتاد و هشتمین جلسه 
شورای شهر تهران حاضر شـــد و گزارشی از 

این ســـفر ارائه داد.
علیرضا زاکانی در این جلسه ضمن محکوم 
کردن جنایات رژیم صهیونیســـتی و اعلام 
حمایـــت از مردم مظلوم فلســـطین گفت: 
»پیگیری های لازم را بـــرای جلوگیری از این 

جرم بزرگ دنبـــال می کنیم.«
وی درباره دســـتاوردها و توافقـــات بویژه در 
حوزه حمل و نقل در بازگشت از سفر چین 
گفت: »از ۱۰ ســـال پیش خواهرخواندگی با 
پکـــن را در کارنامه داریم امـــا به بیان آنها در 
ایـــن ســـال ها اتفاق خاصـــی نیفتـــاده بود. 
بهانه دعـــوت چین از ما ســـومین اجلاس 
راه ابریشم بود. از ســـال ۲۰۱۳ سه اجلاسیه 
به این منظور برگزار شـــده است. ایده یک 
کمربند و یک راه، هم پشـــتوانه تاریخی دارد 
هـــم افقـــی را از آینده ترســـیم می کنـــد. در 
این مســـیر حضور ایـــران از اهمیت بالایی 
برخـــوردار و هدف بزرگی برای دیپلماســـی 

در بر داشـــته است.«

 مهم ترین دســـتاورد ســـفر، پیشرفت 
در عرصه حمل و نقل عمومی اســـت
شـــهردار تهران با اشـــاره به اینکه بزرگترین 
مشـــکلات تهران امـــروز، ترافیـــک، آلودگی 
هوا و مسکن اســـت، افزود: »سه موفقیت 
در حوزه اقتصادی داشـــتیم. ســـاخت ۷۹۱ 
واگـــن کـــه از ســـال۹۵ مقـــرر شـــده بـــود، 
عملیاتـــی شـــد. حجـــم عرضـــه هـــم یک 
میلیـــارد دلار اســـت و از محـــل پشـــتیبانی 
دولـــت انجـــام می شـــود. موفقیـــت دوم 
مجاب کردن طرف چینی برای پشـــتیبانی 
از مجموعـــه قراردادهـــای ماســـت که برای 
اولین بار اســـت اتفاق می افتد. مقدمه یک 
قرارداد را هم داشـــتیم؛ حـــدود یک میلیارد 
دلار پـــروژه در داخل شـــهر و تجهیز خط ۱۱ 
مترو با مقیاس ۵ درصد از هزینه ها توســـط 
چیـــن آغـــاز می شـــود کـــه مـــدل جدیدی 
اســـت. در مجمـــوع دســـتاوردهای ســـفر 
بالـــغ بـــر ۳ میلیـــارد دلار اســـت. در کل ما 
در مســـیری پیـــش رفتیـــم تا در این ســـفر 
هشـــت هدف داشـــته باشـــیم که شـــامل 
دیپلماســـی عمومی، حمل و نقل، محیط 
زیســـت، هوشمندســـازی، شهرســـازی و 
انبوه سازی مســـکن، فرهنگی و گردشگری 
و ســـرمایه گذاری و انعـــکاس رســـانه ای و 

حضور فعـــال در چین اســـت.«
زاکانـــی گفـــت: »در برنامـــه ششـــم دوهزار 
دســـتگاه تکلیف شـــده بود امـــا در دولت 
قبل قدرالســـهم اولیه انجام نشد و قرارداد 

بـــرای دوره بعد مانـــد. دو ســـال کار جدی 
صـــورت گرفـــت و کار عملیاتـــی گســـترده 
انجـــام شـــد و تأمیـــن مالـــی هـــم صورت 
گرفت و در نهایت در دولت آقای رئیســـی، 
مســـیر برای تحقق آن هموار شد. در حال 
حاضـــر با طـــرف چینـــی مذاکـــره کردیم و 
۲۵ درصد به تعـــداد واگن ها افزوده شـــد. 
حـــالا کلاً ۱۵۰۷ واگـــن داریـــم کـــه برخـــی 
فرســـوده یا از مدار خـــارج شـــده اند اما با 
ایـــن ۷۹۱ واگن خدمات خوبـــی را می توان 
بـــه مـــردم ارائـــه کرد. بنا شـــده یک ســـال 
آینـــده اولیـــن واگـــن وارد شـــود. ۱6۱ واگن 
دیگر هم در داخل تولید می شـــود. در این 
حوزه انتقال تکنولوژی شـــرایط واگن سازی 
را از پایه متحول می کند. بزرگترین بســـته 
دستاورد سفر هم همین قراردادهای حوزه 

مترو اســـت.«
شـــهردار تهـــران یـــادآور شـــد: »خریـــد ۱۰۰۰ 
دستگاه اتوبوس دوکابینه ۱۸ متری گاز سوز، 
۱۰۰۰ دســـتگاه اتوبوس تـــک کابینه ۱۲متری 
برقی، ۱۰ هـــزار دســـتگاه ون برقـــی، ۱۰ هزار 
دســـتگاه تاکســـی برقی و ۱۰۰ هزار دســـتگاه 
موتورســـیکلت برقی کـــه در مجمـــوع یک 
میلیارد و ۴۰ میلیون دلار مبلغ قرارداد است 
را نیـــز در این ســـفر نهایی کردیـــم و قرارداد 

آنها بســـته شد.«
زاکانی گفـــت: »نوع نگاه ما پس از ســـفر به 
چین بـــه خودروســـازی های داخـــل تغییر 
کـــرد، این شـــرکت ها باید توان خـــود را بالا 

ببرند زیـــرا هم قیمت ها گران اســـت و هم 
زمان تحویل آنها بالاســـت. برای مثال یکی 
از شـــرکت های ایرانـــی به ما گفت امســـال 
دو اتوبـــوس تحویل می دهد امـــا در مقابل 
یک شـــرکت چینی در یک شیفت کاری ۵۰۰ 

اتوبوس تولیـــد می کند.«
شـــهردار تهـــران در زمینـــه حمایت هـــای 
دولـــت گفـــت: »دولـــت در مجمـــوع ۷۷ 
میلیـــون دلار بـــرای ایـــن قراردادهـــا تأمین 
کرد. اهتمـــام ویژه رئیس جمهـــور به حوزه 
برقی ســـازی حمـــل و نقل و توجـــه به حل 
مســـائل زیســـت محیطـــی اســـت. بانـــک 

مرکـــزی، وزارت صمـــت، وزارت کشـــور و 
وزارت نیـــرو هم باید همـــکاری کنند تا افق 
جدیـــدی را نه تنهـــا برای تهـــران بلکه برای 
حوزه مدیریت شـــهری در کشـــور به همراه 

داشـــته باشد.«
حل مسأله حریم در مجلس

رئیس شـــورای شـــهر تهران در جلســـه روز 
گذشته شـــورای شـــهر درباره مسأله حریم 
گفت: »اصل مسأله حریم باید در مجلس 
شـــورای اســـلامی حل شـــود. البتـــه پیگیر 
هســـتیم و جلســـاتی هم گذاشـــته شـــده 
اســـت. همچنین با دادســـتان کل کشـــور 

هم در ایـــن زمینه صحبـــت کرده ایم و نامه 
مفصلی برای دادستان ارسال شده است.«

ســـوده نجفی، عضو هیأت رئیســـه شـــورای 
شـــهر تهران نیز در جلسه شـــورا به موضوع 
شهر دوســـتدار ســـالمند پرداخت و گفت:  
»چگونگـــی ارائه خدمات به ســـالمندان به 
تصویـــب رســـیده و دوره اجرایی آن حداکثر 
دو ســـال پـــس از ابلاغ اســـت. البته اجرای 
آن منـــوط به ارائه گزارش ارزیابی اســـت. بر 
اساس آمارها تهران رو به سالمندی می رود 
و امـــروز ۲۰ درصـــد جمعیت شـــهر تهران را 

سالمندان تشـــکیل داده اند.«

مســـئول بخـــش انجمـــاد خـــون و گروه هـــای خونـــی نادر 
ســـازمان انتقال خون گفـــت: در حال حاضر بیـــش از ۳۵۰  
واحـــد خون نادر به صورت منجمد در ســـازمان انتقال خون 
در بخش انجماد نگهداری می شـــود و ایران نخستین کشور 
اســـلامی عضو انجمن بین المللی خون های نادر در منطقه 

مدیترانه شـــرقی )امرو( است.
به گـــزارش ایرنا، دکتر مهدی کرباســـی زاده افـــزود: در گروه 
خونی نادر تعریف کاملاً مشـــخصی وجود نـــدارد ولی به طور 
کلـــی اگر یک گـــروه خونـــی در بین هـــزار نفر تا ۵ هـــزار نفر 
جمعیت باشـــد، فـــرد دارای گـــروه خونی نادر و اگـــر یک در 

بیـــن ۵ هـــزار نفر تـــا ۱۰ هزار نفر و بیشـــتر باشـــد فـــرد دارای 
گروه خونی بســـیار نادر اســـت. گروه های خونـــی نادر گاهی 
به صـــورت تصادفی در بیـــن اهداکنندگان خون شناســـایی 
می شـــوند. برخی نیز وقتی در بیمارســـتان ها بســـتری شده 
و نیاز بـــه خون پیدا می کنند، شناســـایی می شـــوند. روش 
دیگری که برای شناســـایی گروه های خونی نادر در سازمان 
انتقال خون اســـتفاده می شـــود، بررســـی در بین خون های 
اهدا شـــده گـــروه خونی O اســـت به طـــوری که تاکنـــون با 
بررســـی ۳۵ هزار مـــورد ۱۲۰۰ نفر با گروه خونی نادر و بســـیار 

نادر شناســـایی شده اند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشـــتی تداخلات دارویی را 
عامل ۴۰ درصد مسمومیت ها دانست و گفت: مصرف خودسرانه 
قطره های چشـــمی و آنتی بیوتیک ها در کشـــور بســـیار زیاد است 

که باعث آســـیب جدی به سیســـتم ایمنی بدن می شود.
بـــه گـــزارش ایرنا، علیرضـــا زالی در نشســـت خبری رویـــداد ملی 
هـــوش مصنوعی و ســـلامت بـــا محوریـــت تشـــخیص تداخلات 
دارویی که در ســـتاد دانشگاه علوم پزشـــکی شهید بهشتی برگزار 
شـــد، با بیان اینکه بر اســـاس مطالعـــات انجام شـــده در بخش 
مراقبت هـــای ویژه، به طور متوســـط هر بیمار هفت قلـــم دارو در 
یـــک روز مصرف می کنـــد، افزود: ۸۰ درصد مســـمومیت کودکانی 

که بـــه بیمارســـتان مفیـــد مراجعه می کننـــد به دلیل اســـتفاده 
از داروهـــای ســـهوی مانند متادون بـــوده اســـت. وی تأکید کرد: 
مســـمومیت های دارویـــی ســـومین علـــت خطاهای پزشـــکی و 
۱۰درصـــد علت اصلـــی مرگ و میر در کشـــورهای در حال توســـعه 
به شـــمار مـــی رود. وی اظهارداشـــت: با افزایش ســـن، شـــانس 
اســـتفاده همزمان چند دارو بـــالا می رود، اگر بیمـــاری چهار دارو 
مصرف کنـــد با اضافه شـــدن داروی پنجم میزان بـــروز تداخلات 
دارویـــی ۲۵ درصد افزایش می یابد. همچنیـــن تداخلات دارویی 
علت عمده بســـتری شـــدن افراد در بیمارســـتان اســـت و زمان 

بســـتری در مراکـــز درمانی را افزایـــش می دهد.

دستاورد ۳ میلیارد دلاری سفر شهردار تهران به چین
در جلسه دیروز شورای شهر تشریح شد

مسئول بخش انجماد خون و گروه های خونی نادر سازمان انتقال خون:

بیش از ۳۵۰ واحد خون نادر ذخیره داریم 
۴۰ درصد مسمومیت ها ناشی از تداخلات دارویی است

طبق مطالعات در بخش مراقبت های ویژه، به طور متوسط هر بیمار هفت قلم دارو در یک روز مصرف می کند

گزارش خبری

مهسا قوی قلب
خبرنگار

تاکنون با بررسی 
۳۵ هزار نمونه 

گروه خونی 
O، ۱۲۰۰ نفر با 

گروه خونی 
نادر و بسیار 

نادر شناسایی 
شده اند

۱۲۰۰
نفر

خبرگزاری صدا وسیما


